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RM.0002.8.21.2020                        

PROTOKÓŁ Nr 21/2020 

z XXI Sesji VIII kadencji Rady Miejskiej 

w Piotrkowie Kujawskim 

odbytej w dn. 18 grudnia 2020 roku. 

 

Ad. 1 - 5  

– Otwarcia XXI sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim, o godz. 12.00 dokonał 

Przewodniczący Rady, Pan Arkadiusz Krzysztof Włodarski. Powitał wszystkich zebranych. 

– W posiedzeniu uczestniczyło 12 radnych – na ustawową liczbę 15 radnych (lista obecności 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

– Quorum obrad stwierdził Przewodniczący Rady. 

– Na sekretarza XXI sesji wybrano radnego: Arkadiusza Rybaka. 

– Na salę obrad wszedł Radny – Błażej Barczak, od tej pory obecnych jest 13 radnych. 

– Pan Arkadiusz Włodarski odczytała porządek obrad sesji. Poinformował, że 16 grudnia 2021 

roku wpłynął do Rady Miejskiej wniosek od 16 mieszkańców i właścicieli działek przyległych 

do drogi, której Uchwałą Nr XXI/119/2020 w dniu dzisiejszym Rada Miejska ma nadać nazwę. 

Wniosek ten był sprzeciwem, co do nadania tej drodze nazwy kpt. Nałęcza Małachowskiego. 

Nazwa ta była wnioskowana przez Radnego z tego okręgu oraz dwie osoby, będące 

właścicielami nieruchomości, z której droga powstała w wyniku sprzedaży działek. 

- Pan Arkadiusz Włodarski zapytał wnioskodawcę: Pana Pawła Betlińskiego czy podtrzymuje 

swój wniosek? 

- Pan Paweł Betliński odpowiedział, że go podtrzymuje. 

- Pan Arkadiusz Włodarski zapytał Przewodniczącego Komisji Statutowej, która badała wniosek 

i wydała na jego temat pozytywna opinię, czy podtrzymuje swoje stanowisko? 

- Pan Grzegorz Woźniak odpowiedział, że podtrzymuje stanowisko komisji. 

- Pan Paweł Betliński zapytał kiedy wpłynął sprzeciw mieszkańców? Czy pismo przeszło 

kwarantannę? Jego zdaniem dostarczenie go na posiedzenie komisji Rady Miejskiej 

bezpośrednio po jego wpłynięciu naraziło zdrowie radnych. Był zdziwiony faktem, że 

kontaktował się w sprawie pomysłu nadania nazwy drodze wewnętrznej kpt Nałęcza 

Małachowskiego z czterema osobami spośród podpisanych na sprzeciwie, tym bardziej dziwi go 

fakt, że ten sprzeciw podpisały. Pan Radny apelował aby Rada podjęła uchwałę w sprawie 

nadania nazwy ulicy kpt Nałęcza Małachowskiego, powiedział, że jest to chwila, która może się 

już nie powtórzyć i należy uhonorować bohatera, który walczył za wolność. Swoją wypowiedź 

zakończył cytatem z JP II: „Naród, który traci pamięć jest narodem bez przyszłość.” 



 2 

- Pan Arkadiusz Włodarski zapytał Pana Betlińskiego czy w sprawie nadania nazwy ulicy 

konsultował się z mieszkańcami? 

- Pan Paweł Betliński odpowiedział, że konsultował się z kilkoma osobami, które są podpisane 

na sprzeciwie. 

- Pan Arkadiusz Włodarski powiedział, że w związku z tym, iż wnioskodawca i Komisja 

Statutowa podtrzymują swoje wnioski w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej kpt 

Nałecza Małachowskiego nie proponuje on wniosku o zmianę porządku obrad w tej kwestii. 

– Porządek obrad został przyjęty, 13 radnych głosowało za jego przyjęciem. 

– Protokół z XX sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim został przyjęty jednogłośnie (13 

radnych opowiedziało się za jego przyjęciem). 

 

Ad. 6 

- Pan Sławomir Bogucki omówił swoje działania w okresie od ostatniej sesji. Powiedział m. in., że: 

Miał w ostatnim czasie spotkanie z zarządem firmy LACPOL w sprawie planowanych przez firmę 

kierunków rozwoju oraz kwestii przełączenia bloków znajdujących się przy ul. Piastowskiej do 

sieci kanalizacyjnej miejskiej; ogłoszono przetarg na gospodarowanie odpadów komunalnych; 

podpisano umowę na realizację zakupu i montażu platformy schodowej dla szkoły podstawowej w 

Dębołęce; podpisano umowy na zakup i dostarczenie samochodu oraz dostarczenie wyposażenia 

WTZ w Nowej Wsi; zakończono realizację budowy kolejnego etapu kanalizacji deszczowej w ul. 

Sportowej; trwa remont dużej Sali OSP w Połajewie oraz małej Sali w OSP w Piotrkowie 

Kujawskim; oczekujemy na decyzję Premiera w sprawie dofinansowania przebudowy ul. 

Smołowej; trwają rozmowy w sprawie ewentualnego dofinansowania do projektu inwestycji 

kanalizacji w ul. Poznańskiej i Topolowej. 

Ad. 7 

- Pan Arkadiusz Włodarski powiedział, że w ostatnim czasie realizował obowiązki statutowe, m. in. 

przygotowywał sesję. 

 

Ad. 8 a-8 

-Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr XXI/119/2020 w sprawie nadania nazwy 

drodze wewnętrznej. 

- Pan Arkadiusz Rybak powiedział, że kpt. Nałęcz Małachowski jest niewątpliwie wielką postacią 

dla Piotrkowa Kujawskiego, ale w związku z kontrowersjami wobec nadania nazwy drodze 

wewnętrznej jego imienia Rada Miejska powinna się wstrzymać z podjęciem tej uchwały. 

- Pani Halina Wawrzyniak poparła stanowisko Pana Rybaka i powiedziała, aby przeanalizować ten 

wniosek jeszcze raz. 
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- Pan Błażej Barczak powiedział, że rozmowy na temat nadania nazwy ulicy kpt. Nałęcza 

Małachowskiego trwają od dawna, jego zdaniem mieszkańcy powinni być dumni z tej nazwy. 

Dodał, że rozumie mieszkańców, ale Rada Miejska nie zmienia nazwy ulicy Włocławskiej na 

jakąkolwiek inną, bo ta ulica ma swoją nazwę – Włocławska. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że rozmowy na temat nadania tej nazwy ulicy trwają od lat. 

Powiedział, ze również rozumie sprzeciw mieszkańców tej ulicy, którzy mówią, ze nazwa 

proponowana jest zbyt długa, ale mieszkańcy Piotrkowa Kujawskiego mają ten sam problem z 

nazwą naszego miasta i nikt nie wpadł przez to na pomysł aby tę nazwę zmieniać. Powiedział także, 

że przedmiotem naszych obrad nie jest zmiana nazwy ulicy Włocławskiej, więc nie rozumie 

dlaczego obraduje się nad wnioskiem mieszkańców. Jego zdaniem nadanie nazwy tej drodze kpt 

Nałęcza Małachowskiego i wytłumaczenie mieszkańcom kim on był i co zrobił dla naszego miasta 

będzie dla nich powodem do dumy. 

- Pan Andrzej Schmidt powiedział, że jego zdaniem należy powstrzymać się w dniu dzisiejszym od 

podjęcia tej uchwały. Nie można stawiać woli radnych nad wolą mieszkańców, jest demokracja i 

trzeba uszanować ich zdanie. Podkreślił, że pod wnioskiem o nadanie ulicy kpt Nałęcza 

Małachowskiego podpisały się trzy osoby, a pod sprzeciwem nadania tej nazwy podpisało się 16 

osób. Nie można zatem tego sprzeciwu zignorować. 

Wynik głosowania dot. uchwały Nr XXI/119/2020: 2 „za”, 7 „przeciw”, 4 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr XX/119/2020 nie została przyjęta. 

w związku z nieprzyjęciem uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej numeracja 

projektów kolejnych uchwał ulega zmianie. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr XXI/119/2021 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na 2021 rok. 

Wynik głosowania dot. uchwały Nr XXI/119/2020: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr XX/119/2020 została przyjęta. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr XXI/120/2021 w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim na 2021 rok. 

Wynik głosowania dot. uchwały Nr XXI/120/2020: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr XX/120/2020 została przyjęta. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr XXI/121/2021 w sprawie wyznaczenia 

obszaru i granic Aglomeracji Piotrków Kujawski. Pan Przewodniczący wyjaśnił, że podjęcie tej 

uchwały jest wymagane prawem oraz, że wszystkie opnie organów, do których o nie występowano 

są pozytywne. 

Wynik głosowania dot. uchwały Nr XXI/121/2020: 12 „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 
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Uchwała Nr XX/121/2020 została przyjęta. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr XXI/122/2021 w sprawie Regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Miasta i Gminy Piotrków Kujawski. 

Wynik głosowania dot. uchwały Nr XXI/122/2020: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr XX/122/2020 została przyjęta. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr XXI/123/2021 zmieniająca uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na lata 2020-2029. 

Dodał, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji. Zapytał 

Panią Skarbnik czy chciała coś dodać. 

- Pani Skarbnik poinformowała, że wszystko już omówiła. 

Wynik głosowania dot. uchwały Nr XXI/123/2020: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr XX/123/2020 została przyjęta. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr XXI/124/2021 zmieniająca uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na rok 2020.. 

Wynik głosowania dot. uchwały Nr XXI/124/2020: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr XX/124/2020 została przyjęta. 

- Pan Arkadiusz Włodarski poprosił o przedstawienie opinii na temat projektu budżetu na 2021 rok 

oraz opinii dotyczącej projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2029 oraz opinii w 

prawie możliwości sfinansowania deficytu budżetowego. 

- Pani Skarbnik – Jolanta Zalesińska omówiła ogólne założenia projektu budżetu na 2021 rok oraz 

odczytała wszystkie opinie, o których odczytanie prosił Pan Przewodniczący rady. Wszystkie opnie 

były pozytywne. 

- Pan Burmistrz – Sławomir Bogucki odniósł się do inwestycji planowanych do wykonania na 2021 

rok. Powiedział, że gro z nich jest kontynuacją inwestycji zaplanowanych w latach wcześniejszych. 

Nowe zadania są powiązane i uzależnione od tego czy uda się pozyskać środki na ich realizację. 

Wymienił wszystkie zadania inwestycyjne oraz ich koszt. 

- Pan Andrzej Schmidt – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów odczytał 

opinię dotyczącą projektu budżetu na 2021 rok. Opinia była pozytywna i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr XXI/125/2021 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na lata 2021-2029. 

Wynik głosowania dot. uchwały Nr XXI/125/2020: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr XX/124/2020 została przyjęta. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr XXI/126/2021 w sprawie uchwalenia 
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budżetu Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na rok 2021. 

Wynik głosowania dot. uchwały Nr XXI/126/2020: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr XX/126/2020 została przyjęta. 

 

Ad. 9 

Interpelacji brak. 

 

Ad. 10 

- Pan Arkadiusz Rybak odniósł się do uchwały, która została w dniu dzisiejszym odrzucona. 

Powiedział, że radni dyskutowali na ten temat w przerwie sesji . Złożył w związku z tym wniosek o 

nadanie nazwy kpt Nałęcza Małachowskiego skwerowi na rynku piotrkowskim. Dodał także, że 

skoro mieszkańcy drogi wewnętrznej, której nie zmieniono dziś nazwy chcą, aby ulica nazywała się 

Brzozowa, to on się także do tego przychyla. 

- Pan Paweł Betliński podziękował pomysłodawcom nadania nazwy kpt Nałęcza Małachowskiego 

skwerowi piotrkowskiemu. Powiedział, że może dobrze się stało, że na dzisiejszej sesji uchwała o 

nadaniu nazwy drodze wewnętrznej nie uzyskała poparcia większości radnych, bo co to za nazwa, 

skoro mieszkańcy jej nie chcą. Zadeklarował pomoc przy tworzeniu wniosku w kwestii nadania 

nazwy skwerowi oraz oddania swojej diety na zakup obelisku lub tablicy upamiętniającej bohatera. 

- Pan Andrzej Schmidt powiedział, ze chciałby nadać nazwę ulicy Tabaczyńskiego, bo jego 

zdaniem trzeba upamiętniać lokalnych patriotów oraz ludzi, którzy przyczynili się do rozwoju 

miasta. 

- Pan Burmistrz powiedział, że przysłuchując się dzisiejszym obradom, szczególnie burzliwym w 

jednej kwestii, na jej początku, cieszy się z tego, że doszło do takiej zgody w tej sprawie. 

Nerwowość w obradach tej sesji i próba zarzucania legalności pisma, procedurze jego 

przekazywania powoduje to, że trzeba na ten temat podyskutować. Powiedział, ze pismo to jest jak 

najbardziej legalne, a wniosek jest prawidłowy. Ulica ta leży przy ulicy Włocławskiej, więc 

wszystkie działki są w zakresie nazewnictwa ul. Włocławskiej, więc mieszkańcy zwracają się, że 

nie chcą nazwy ul. Włocławska. Zarzut, że  kogoś się naraża jest bezpodstawny, wręcz 

pomawiający. Gdyby użyto słowa „mógłby narazić”, wówczas można by było się z tym zgodzić, 

ale, że naraził – to jest zarzut. Dodał, że wszystkie wnioski, które dzisiaj padły znajdą swoje 

odpowiedzi i swoje miejsce. Powiedział także, że w Piotrkowie Kujawskim jest wiele takich 

osiedli, które powstają z nowowyodrębnionych działek, w związku z czym należy uzmysłowić 

mieszkańcom, że to oni są głównymi decydentami w sprawach nadawania nazw ulic, przy których 

mieszkają. Pan Burmistrz zaznaczył, że jeśli chodzi o przyjmowanie pism w urzędzie 
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wymagających bezzwłocznej legislacji, to są na to procedury, które w tym wypadku zostały 

zastosowane. Pismo to nie mogło leżeć w urnie, bo wówczas pretensje wnioskodawców byłyby 

niewątpliwe. Podziękował radnym za przyjęcie budżetu. Powiedział, że jest to budżet niosący wiele 

zagrożeń, m. in. płynności podatkowej, nie tylko lokalnej, bo także w zakresie tworzonych 

przepisów, które ograniczają dopływy środków finansowych dla samorządów. Powiedział, że 

uważa, iż na poziomie samorządów nie powinno być podziałów, bo wszyscy działają dla 

społeczeństwa, w pracy dla samorządu powinna panować jedność, a podziały na tym poziomie są 

„chore”. Zwracając się do radnych powiedział, że głosowanie w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej pokazały, że Rada Miejska w Piotrkowie Kujawskim potrafi się dogadać i zjednoczyć. 

Na koniec swojej wypowiedzi złożył życzenia świąteczne. 

- Pan Jan Bladowski powiedział, że zbliża się koniec roku, który skłonił go do refleksji. Odczytał 

swoje przemyślenia na temat przemówienia pana Błażeja Barczaka na sesji absolutoryjnej. Oraz 

Pana Pawła Betlińskiego na sesji podatkowej. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że zabolało go, iż Pan radny powiedział, że nie doszło do 

porozumienia w tej sprawie. Powiedział, że nie rozumie dlaczego pojawia się szykanowanie osoby, 

która nie boi się wypowiadać własnego zdania. Powiedział, że jeśli mówi coś źle to potrafi 

przeprosić, co może potwierdzić radny – Marek Zientkiewicz, który uczestniczył w burzliwej 

dyskusji po sesji absolutoryjnej. Uznał, że może faktycznie źle się wyraził mówiąc o tym, że na 

posiedzeniach komisji ustala się wyniki głosowań. Powiedział, że czasem ma odrębne zdanie w 

niektórych kwestiach, ale w wielu kwestiach jest zgodny z innymi radnymi. Podziękował Komisji 

Oświaty za to, że pracowała nad wyznaczeniem środków dla termomodernizacji szkoły w Dębołęce. 

- Pan Arkadiusz Włodarski powiedział, że na posiedzeniach komisji wypowiada się opinie, co do 

spraw, o których się decyduje, a nie ustala wyniki. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że oczywiści tak jest. Dodał, że wypowiedź Pana Bladowskiego 

osobiście go zabolała, bo w żadnym razie wypowiadając swoje zdanie na poszczególne tematy nie 

chciał być złośliwy. Powiedział, że każda dyskusja i sprzeczka w tej Radzie kończy się 

konstruktywnie, a radni bardzo często głosują jednogłośnie i razem. Na koniec swej wypowiedzi 

powiedział, że jeśli kogokolwiek uraził swoją wypowiedzią to przeprasza. 

- Pan Jan Bladowski powiedział, że to co powiedział na dzisiejszej sesji było jedynie odpowiedzią 

na jego przemyślenia. Jego zdaniem to, co mówił Pan Barczak na sesji absolutoryjnej to był referat, 

a nie pytania. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że skoro są jakieś wątpliwości i niedomówienia to zaprasza na 

rozmowę przy kawie po sesji. 
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- Pan Paweł Betliński powiedział, że jest osobą otwartą na współpracę i rozmawia z radnymi na 

różne tematy. Powiedział, że cieszy się, iż w sprawie nazwy ulicy Rada wzniosła się ponad 

podziały. Powiedział, że radnym się bywa, a człowiekiem się jest. 

 

Ad. 11 

– Pan Arkadiusz Włodarski  po stwierdzeniu pełnej realizacji porządku obrad XXI sesji Rady 

Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim VIII kadencji dokonała jej zamknięcia. 

Zamknięcie XXI sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim nastąpiło o godz. 14:43 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Joanna Zientkiewicz /-/                        

Przewodniczący Rady Miejskiej – Arkadiusz Krzysztof Włodarski /-/ 

 


